

Title (en)
Spool valve.

Title (de)
Kolbenschieberventil.

Title (fr)
Distributeur à tiroir.

Publication
EP 0368148 A1 19900516 (DE)

Application
EP 89120289 A 19891102

Priority
DE 3837705 A 19881107

Abstract (en)

The spool valve has a housing (1), in which a piston (10) can be displaced. Said piston has control edges, which are formed by rings (8, 8a, 11, 11a, 12) and cooperate with control edges of the housing (1). The control edges of the housing (1) are likewise formed by rings (7, 7a, 7b), which have the same thickness as the rings of the piston. A piezoelement (22) engages the piston (10) as actuating element. It is possible using this spool valve to achieve very simply a zero coverage between the control edges of the housing (1) and piston (10). Since the piezoelement (22) has a very short travel, it is ensured that in conjunction with the zero coverage even in the case of the smallest travels the spool valve operates reliably and the control edges assume precisely defined positions with respect to one another. <IMAGE>

Abstract (de)

Das Kolbenschieberventil hat ein Gehäuse (1), in dem ein Kolben (10) verschiebbar ist. Er hat durch Ringe (8, 8a, 11, 11a, 12) gebildete Steuerkanten, die mit Steuerkanten des Gehäuses (1) zusammenwirken. Die Steuerkanten des Gehäuses (1) sind ebenfalls durch Ringe (7, 7a, 7b) gebildet, die gleiche Dicke wie die Ringe des Kolbens haben. Am Kolben (10) greift ein Piezoelement (22) als Stellelement an. Mit diesem Kolbenschieberventil lässt sich sehr einfach eine Null-Überdeckung zwischen den Steuerkanten von Gehäuse 1 und Kolben (10) erreichen. Da das Piezoelement (22) sehr geringe Hubwege hat, ist in Verbindung mit der Null-Überdeckung sichergestellt, daß auch bei kleinsten Hubwegen das Kolbenschieberventil zuverlässig arbeitet und die Steuerkanten genau definierte Stellungen zueinander einnehmen.

IPC 1-7
F15B 13/04

IPC 8 full level
F15B 13/04 (2006.01)

CPC (source: EP)
F15B 13/04 (2013.01)

Citation (search report)

- [X] US 3163175 A 19641229 - PEARSON EUGENE W
- [Y] DE 2918377 A1 19801120 - SCHENCK AG CARL
- [A] GB 1450380 A 19760922 - LAWS A E
- [A] DE 939856 C 19560301 - ZAHNRADFABRIK FRIEDRICHSHAFEN
- [A] US 3081794 A 19630319 - RENE LUCIEN
- [A] US 3103739 A 19630917 - MOOG WILLIAM C
- [A] US 3976103 A 19760824 - OSTIC ALONZO M

Cited by
EP0508132A1

Designated contracting state (EPC)
AT CH DE ES FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)
EP 0368148 A1 19900516; DE 3837705 A1 19900510

DOCDB simple family (application)
EP 89120289 A 19891102; DE 3837705 A 19881107